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داوران بین المللی کارایی واکسن 
کوو ایران برکت را تأیید کردند 

برای نخستین بار مقاله یک محصول ایرانی 
در مجله معتبر BMJ چاپ شد

سرانجام و پس از گذشت ۱۸ ماه از ارسال، مقاله کارایی 
واکســـن کرونا کوو ایـــران برکـــت برای نخســـتین بار 
)the British Medical Journal(  در مجلـــه 
BMJ تأیید و به چاپ رســـید. این نشـــریه یکی از سه 
نشـــریه برتر جهان در حوزه پزشـــکی به شمار می رود.
بـــه گـــزارش »ایـــران« محمدرضـــا صالحـــی، مجـــری 
مطالعـــات بالینی واکســـن کووایران برکـــت و رئیس 
دانشکده پزشکی دانشـــگاه تهران، در این باره گفت: 
برای نخستین بار مقاله  یک واکســـن  ایرانی در نشریه 
The BMJ بـــا ضریب تأثیـــر ۱۰۵.7، هجده ماه پس از 
ارســـال توســـط محققان، با تأییـــد داوران بین المللی 
بـــه چاپ رســـید. نتایـــج ایـــن مطالعه نشـــان داد که 
واکســـن کـــوو ایـــران  برکـــت می توانـــد 7۰.۵ درصد از 
موارد شـــدید کرونا، ٨٣.١ درصد از موارد بستری های 

ICU و ١٠٠ درصـــد از مـــرگ و میـــر جلوگیری  کند.
صالحـــی افزود: جامعـــه آماری این مطالعـــه را ۲۰ هزار 
نفر در بازه  ســـنی ۱۸ تا 7۵ سال تشـــکیل داده است. 
مقاله کارایی واکســـن برکت هفتمیـــن مقاله مربوط 

به واکســـن برکت بود که منتشـــر شد.  

ناوگان اورژانس کشور نونوار می شود

رئیس ســـازمان اورژانس کشـــور از ورود ۵۰۰ دســـتگاه 
آمبولانـــس جدیـــد بـــه نـــاوگان اورژانس کشـــور خبر 
داد و گفـــت: بـــر اســـاس مصوبـــه کمیســـیون تلفیق 
در برنامـــه هفتـــم یک درصـــد از فروش خـــودرو برای 
خریـــد آمبولانـــس در نظـــر گرفته شـــده اســـت که در 
صـــورت تصویب در صحن مجلس شـــورای اســـامی، 
مشـــکل خرید آمبولانس کشـــور برطرف خواهد شد.

بـــه گزارش ایرنا، جعفـــر میعادفر افـــزود: در نیمه اول 
ســـال جاری یک هزار دســـتگاه آمبولانس وارد ناوگان 
کشـــور شـــده اســـت و تا پایـــان ســـال این میـــزان به 

یکهزار و ۵۰۰ دســـتگاه افزایـــش می یابد.
وی اظهار داشـــت: همچنین ۳۰۰ دستگاه موتورلانس 
نیز خریداری شـــده که بـــزودی وارد نـــاوگان اورژانس 
می شود. امید اســـت اعتبارات جاری سازمان - حدود 
۳۰۰ میلیـــارد تومان - کـــه برای ســـوخت، تجهیزات و 
نگهـــداری پایگاه هـــا هزینـــه می شـــود، تأمین شـــود. 
میعادفر خاطرنشـــان کـــرد: پنج هزار و 7۰۰ دســـتگاه 
آمبولانس فرســـوده در کشـــور داریم که باید نوســـازی 
شـــوند البتـــه امســـال بودجه خوبـــی در نظـــر گرفته 
شـــده اما ســـازمان مدیریت و برنامه ریزی تا کنون در 
این حـــوزه اعتباری تخصیـــص نداده اســـت. به گفته 
رئیس ســـازمان اورژانس کشـــور ۶۴ دستگاه اتوبوس 
آمبولانس، ۳7۰ دستگاه موتورلانس و ۲۶ هزار نیروی 
انســـانی در اورژانس مشـــغول بـــه کار و 9۰ درصد آنها 

. هستند عملیاتی 

رئیس سازمان غذا و دارو:

کمبود سرم، آنتی بیوتیک و 
شیرخشک نداریم

رئیس ســـازمان غـــذا و دارو با بیـــان اینکـــه کمبودهای 
دارویـــی کشـــور زیـــر ۴ درصـــد اســـت، گفـــت: در حال 
حاضـــر کمبـــودی در زمینـــه داروهـــای آنتـــی بیوتیـــک، 
ســـرم، شیرخشـــک و فاکتور هشـــت بیماران هموفیلی 

وجود نـــدارد.
به گزارش ایرنا، ســـیدحیدر محمدی تأکید کرد: با توجه 
بـــه اینکـــه دارو، شیرخشـــک و ملزومـــات پزشـــکی جزو 
کالاهای استراتژیک هستند، ضرورت دارد از گمرگ زودتر 
ترخیـــص شـــوند تا دسترســـی مردم بـــه ایـــن فرآورده ها 
پایدارتر باشـــد. محمدی گفت: ســـه هـــزار و ۳۰۰ میلیارد 
تومـــان به ســـازمان های بیمه بـــرای پرداخـــت مطالبات 
مراکز درمانی اختصاص یافت و کار تســـویه حســـاب باید 
ســـریع تر انجام شـــود. در نیمه اول ســـال جـــاری ۱۲هزار 
میلیارد تومان از ســـوی بانک مرکزی به وزارت بهداشـــت 
در حوزه دارو و تجهیزات پزشـــکی پرداخت شد که از این 
میزان ســـه هـــزار و ۳۰۰ میلیـــارد تومان به ســـازمان های 
بیمه گـــر بابت بدهی ها بـــه مراکز درمانی پرداخت شـــد. 
وی افزود: با مســـاعدت بانک مرکزی، بر اساس گزارشی 
که بانک های عامل به مـــا داده اند ۳۰ هزار میلیارد تومان 
تســـهیات در اختیـــار شـــرکت های دارویی قـــرار گرفته 
اســـت. اکنون شـــرایط دارویـــی بهتر و مشـــکاتی که در 
موضـــوع انتقـــال ارز وجود داشـــت، تا حـــدودی برطرف 
شـــده اســـت. ایده آل آن اســـت برای تمامی اعتباراتی که 
تأمین می شـــود، حوالـــه به موقع انجام شـــود. محمدی 
با بیان اینکـــه در حال حاضـــر کمبودهـــای دارویی آنتی 
بیوتیـــک، ســـرم، شیرخشـــک و فاکتور هشـــت بیماران 

هموفیلی وجـــود ندارد،

رئیس پلیس راهور جدید پایتخت 
منصوب شد

 با حکم ســـردار احمدرضا رادان فرمانده کل انتظامی 
کشـــور، ســـرهنگ ســـید ابوالفضـــل موســـوی پور بـــه 
ســـمت ریاســـت پلیس راهور پایتخت منصوب شـــد.

به گـــزارش ایرنا، پیش از این و از خرداد ســـال ۱۳99، 
ســـردار محمد حسین حمیدی ریاســـت پلیس راهور 
تهران را بر عهده داشـــت و سرهنگ ســـید ابوالفضل 
موســـوی به عنـــوان جانشـــین رئیـــس پلیـــس راهور 

تهـــران بزرگ خدمـــت می کرد.

از مـــدارس  بـــار دیگـــر حاشـــیه ای 
غیردولتی خبرساز شـــد. روز گذشته 
لیســـتی از منوی غذای یک مدرســـه 
غیردولتی منتشـــر شـــد که نشـــانگر 
قیمـــت بـــالای غذاهای این مدرســـه 
بود مثل شیشـــلیک ۴۴۰ هزارتومانی 
بـــرای دانش آمـــوزان. طبـــق گفتـــه 
رئیـــس ســـازمان مـــدارس و مراکـــز 
غیردولتـــی و توســـعه مشـــارکت های 
مردمـــی وزارت آموزش و پرورش، این 
گونـــه اقدامات از ســـوی انجمن اولیا 
و مربیـــان مـــدارس شـــکل می گیرد.
احمـــد محمـــودزاده در گفت و گـــو با 
»ایـــران« در واکنـــش بـــه ایـــن اقدام 
مدرســـه خاطرنشـــان کـــرد: »برخـــی 
فاکتورهـــا ماننـــد غـــذا و ســـرویس 
ایـــاب و ذهـــاب در قالـــب تصمیمات 
انجمن اولیا و مربیان مدرسه صورت 
می گیرد یعنـــی بحث غذا مســـتقیماً 
زیـــر نظـــر نهادهـــای دولتـــی ماننـــد 

آمـــوزش و پرورش نیســـت.«
معـــاون وزیـــر آمـــوزش و پـــرورش با 
تأکیـــد بر ایـــن موضوع کـــه اقدامات 
لاکچـــری خـــارج از عـــرف بـــوده و با 
مـــدارس متخلـــف برخـــورد خواهـــد 
شـــد، گفـــت: »اگـــر تصمیمـــات یک 
مدرســـه خـــارج از عـــرف باشـــد یـــا 
بحث هایی مانند اشـــرافیت را ترویج 
کنـــد کـــه موجـــب ضربـــه بـــه وجهه 
فرهنگـــی در مدرســـه باشـــد، حتمـــاً 
از ســـوی آموزش و پـــرورش نظارت و 

برخـــورد صـــورت خواهـــد گرفت.«
یـــن  ا بـــه  پاســـخ  در  محمـــود زاده 
ســـؤال کـــه در حـــال حاضـــر برخـــی 
از مـــدارس غیردولتـــی پـــول غـــذا را 
ســـالانه می گیرند و برخـــی از مدارس 
کـــه منصف تر هســـتند هزینـــه غذا را 

ماهانـــه تمدید می کنند، کـــدام رویه 
درســـت اســـت و اصاً بحث ارائه غذا 
در مدرســـه تا چه حد ضـــرورت دارد، 
گفـــت: »هیـــچ کـــدام ؛ ایـــن موضوع 
به طـــور کل اقدامی از ســـوی انجمن 
اولیـــا و مربیـــان مدرســـه اســـت و با 
رضایـــت خود اولیـــا انجام می شـــود. 
اولیـــا می توانند انتخـــاب کنند در آن 
مدارس باشـــند یا نباشـــند. مثاً یک 
مدرسه ای شـــاید اعام کند تا ساعت 
۱۴ در مدرســـه هســـتند و می تواننـــد 
بـــه دانش آمـــوزان غذا بدهنـــد و یک 
لیســـت عادی از غذاها دارنـــد. اولیا 
می تواننـــد مدرســـه را انتخـــاب کنند 

یـــا نکنند.«
رئیـــس مـــدارس غیردولتی با اشـــاره 
بـــرای  مکانـــی  مدرســـه  اینکـــه  بـــه 
آمـــوزش فرهنـــگ، تربیـــت، همنوع 
دوســـتی و برابـــری بـــه دانش آموزان 
است، خاطرنشـــان کرد: »در مدرسه 
کارهـــای فرهنگـــی و تربیتـــی اتفـــاق 
می افتـــد و مـــا بـــه دانش آمـــوزان یاد 
می دهیـــم نبایـــد میان افـــراد تفاوتی 
رو  ایـــن  از  باشـــد.  داشـــته  وجـــود 
غذاهـــای خـــارج از عرف یا هـــر نوع 
اشـــرافی گری نباید در مدارس باشـــد 
وگرنـــه بـــا آنهـــا برخـــورد می کنیـــم. 
توصیه ما این اســـت که همه مدیران 
مـــدارس دولتـــی و غیردولتی پیش از 
شـــروع ثبت نـــام، تمام دســـتورات و 
پیام هایـــی را کـــه آمـــوزش و پرورش 
آمـــاده می کنـــد، رعایـــت کننـــد زیرا 
تمـــام حرکات مـــدارس بایـــد مطابق 
دســـتورات آموزش و پرورش باشد.«
همیـــن چالـــش در خصـــوص لوازم 
التحریـــر نیـــز وجود دارد. بـــه عنوان 
مثـــال برخـــی اولیـــا اعـــام کرده اند 
مدرسه فرزندشـــان یک لیست بلند 
بـــالا از لـــوازم التحریـــر به آنهـــا داده  
تـــا لـــوازم را خریـــداری و به مدرســـه 
تحویـــل دهنـــد. هزینـــه تهیـــه ایـــن 
لیســـت ها حـــدود شـــش تـــا هفت 
میلیـــون تومان اســـت و ایـــن هزینه 
برای تهیه لوازم التحریر زیاد اســـت. 

محمـــود زاده دربـــاره ایـــن موضـــوع 
گفـــت: »ایـــن اقـــدام هم خـــارج از 
عـــرف و چهارچـــوب بـــوده از این رو 
لازم اســـت والدیـــن این گونـــه کارها 
را بـــه مـــا گـــزارش دهنـــد تا بـــا آنها 
برخورد شـــود. همچنیـــن از والدین 
می خواهیم به فرهنگ ســـازی هایی 
انجـــام  ورش  پـــر و  مـــوزش  آ کـــه 
می دهـــد، عمـــل کننـــد. عـــاوه بر 
این بـــه مدیران نیـــز توصیه می کنیم 

وارد این مســـائل نشـــوند.«
 

ارتباط مستقیم تبعیض با 
کاهش اعتماد به نفس

رشـــد  ا کارشـــناس   ، قلم بـــر ر  د نـــا
روان شناســـی، مشـــاور خانـــواده و 
مـــدرس دانشـــگاه، دربـــاره تأثیر این 
گونه تصمیمـــات روی دانش آموزان و 
ایجاد حـــس تبعیـــض و فاصله میان 
آنهـــا، بـــه خبرنـــگار »ایـــران« گفت: 
»آموزش و پرورش فشارهای زیادی بر 
جامعه مـــی آورد و تفکر ما این اســـت 
که آمـــوزش و پرورش به جـــای اینکه 
تولیدکننده باشـــد بـــه مصرف کننده 
تبدیل شـــده اســـت. مثـــاً گروهی از 
جوان هـــای ۱۸و ۱9 ســـاله و نخبه که 
غ التحصیل شـــده اند،  از مدرســـه فار
جذب کشـــورهای خارجی می شـــوند 
و آنهـــا از هـــوش جوان  های مـــا بهره 
می برنـــد. پیشـــتر، برخی مســـئولان 
که نمی توانســـتند سیســـتم آموزشی 
را تقویت کنند از این رو مدرســـه های 
غیرانتفاعـــی را بـــاب کردنـــد امـــا در 
میـــان همیـــن مـــدارس غیرانتفاعی 
یـــک ســـری از مـــدارس بـــه شـــکل 

جزیـــره ای عمـــل کردند.«
قلم بر به نقـــش مـــدارس غیردولتی 
بـــود  تأکیـــد کـــرد و گفـــت: »قـــرار 
مـــدارس غیردولتـــی کمـــک حـــال 
مـــدارس دولتـــی باشـــند امـــا کم کم 
آن خانواده هایـــی کـــه وضـــع مالـــی 
خوبی داشـــتند یـــا خانواده هایی که 
از کیفیـــت مـــدارس عـــادی ناراضی 
بودند به ســـمت مدرســـه غیردولتی 

غزل رضایی ثانی
خبرنگار

گزارش خبری

گفت و گوی »ایران« با رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی 
درباره اشرافی گری در مدارس

لاکچری بازی در مدارس ممنوع

رفتنـــد، حتـــی برخـــی از والدیـــن از 
تفریح خـــود زدند تا فرزندشـــان را در 
مدرســـه غیردولتـــی ثبت نـــام کنند. 
اتفاقـــاً اگر دقـــت کنیـــد می بینید که 
برخـــی خانواده هـــای متوســـط کـــه 
ســـرمایه دار هم نیســـتند فرزندشان 
را در مـــدارس غیردولتـــی ثبـــت نام 
می کننـــد. در همان مدرســـه شـــاید 
دانش آموزانـــی باشـــند کـــه شـــهریه 
پرداخـــت می کننـــد امـــا نمی تواننـــد 

شیشـــلیک ســـفارش بدهند.«
با این قبیل اقدامـــات، دانش آموزان 
همان مدرســـه کـــه نمی توانند غذای 
گران قیمت تهیه کنند و البته ســـایر 
دانش آمـــوزان کـــه این نـــوع اخبار را 
می شـــنوند اما بضاعت مالی خانواده 
شان اندک اســـت، احساس کمبود و 

تفـــاوت می کنند.

این روان شـــناس آمـــوزش و پرورش، 
در ایـــن بـــاره گفـــت: »ایـــن اقدامات 
موجـــب تبعیض میـــان دانش آموزان 
می شـــود بـــه این شـــکل که چـــرا آنها 
دارنـــد و مـــا نداریـــم. ایـــن موضـــوع 
منجـــر بـــه تنفـــر اجتماعی می شـــود 
ســـؤال  زیـــر  را  مســـئولان  حتـــی  و 
می بـــرد. این موجـــب نگاه خـــود کم 
بینـــی و کاهـــش اعتماد بـــه نفس در 

دانش آمـــوزان می شـــود.«
روان شناســـی،  ارشـــد  کارشـــناس 
مشـــاور خانواده و مدرس دانشـــگاه 
حاضـــر  حـــال  »در  داد:  توضیـــح 
شـــاهد فاصلـــه طبقاتـــی هســـتیم. 
از ایـــن رو آمـــوزش و پـــرورش بایـــد 
مشـــخص  را  خـــود  سیاســـت های 
کند. اولین کار این اســـت که باید از 
افزایش فاصلـــه طبقاتی در مدارس 

جلوگیری کـــرد. برای مثـــال بچه ها 
غـــذای خانگی بـــه مدرســـه بیاورند. 
همچنیـــن بایـــد آمـــوزش و پرورش 
در آموزش هـــا و دوره هایـــی کـــه بـــه 
والدیـــن ارائـــه می کنـــد به آنهـــا یاد 
بدهد بـــرای فرزنـــدان خـــود غذای 
خانگـــی و ســـاده بگذارنـــد. طبیعتاً 
از رفـــاه  خانواده هـــا نمی خواهنـــد 
بـــرای فرزنـــدان خـــود کـــم بگذارند 
بـــه همیـــن خاطـــر بـــه او خدمـــات 
زیـــادی می دهنـــد کـــه این درســـت 
نیســـت. این اقدام عاوه بـــر اینکه 
آســـیب هایی بـــه لحـــاظ تربیتی به 
فرزندشـــان وارد می کنـــد، باعـــث 
می شـــود افراد دیگری کـــه امکانات 
ندارند دچار کمبود و عقده شـــوند. 
این قبیل مســـائل تبعات ســـنگینی 

برای جامعـــه دارد.

وزیر آمـــوزش و پـــرورش درباره انتشـــار فهرســـت 
غذای تجماتی در برخی مدارس غیردولتی شـــهر 
تهران گفت: هیچ گونه حرکتی مبنی بر اشـــرافیت 
مـــورد تأییـــد مـــا نیســـت و نباید بـــا این حواشـــی 

عدالت آموزشـــی را زیر ســـؤال برد. 
رضامراد صحرایی در حاشیه آیین جشن عاطفه ها 
در جمـــع خبرنگاران گفت: ما بر فهرســـت غذایی 

مـــدارس غیردولتی نظارتی نمی کنیـــم و هیچگونه 
حرکتی مبنی بر اشـــرافیت در مـــدارس مورد تأیید 

نیست.  ما 
توصیـــه می کنیم کـــه خانواده هـــا از چنین مواردی 
اســـتقبال نکـــرده و بـــه ما کمـــک کنند تـــا چنین 
اتفاقاتـــی رخ ندهـــد. ما بایـــد بر کیفیـــت آموزش 

نظـــارت کنیم.

نباید عدالت آموزشی را زیر سؤال برد

برش

اقـــدام رئیس جمهور محترم در تغییر پرســـش 
مهر به پویش مهر از دو منظر بســـیار ارزشـــمند 
اســـت؛ هم بـــه لحاظ شـــکلی و هم بـــه لحاظ 

محتوایی.
به لحاظ شـــکلی تغییر از پرســـش بـــه پویش، 
طلیعه بخش نوعی چرخش تحولی در آموزش 
از مهم تریـــن  پـــرورش کشـــورمان اســـت.  و 
چرخش هـــای تحولـــی مندرج در مبانی ســـند 

تحـــول، چرخـــش از دانش آمـــوز منفعـــل بـــه 
متربـــی فعال و چرخش از روش های خشـــک، 
فـــردی و انعطاف ناپذیـــر به روش هـــای خاق، 

فعال و گروهی اســـت.
در ۲۳ ســـال گذشته پرســـش مهر شکل سؤال 
و جوابی داشـــت کـــه تابع همـــان جریان غلط 
حاکـــم بر آمـــوزش و پـــرورش اســـت. در جریان 
مذکـــور، نقـــش اجتماعـــی دانش آمـــوز دیـــده 
نشـــده و او را فردی تنها می بیند کـــه باید بتواند 
بـــا دیگران برای پاســـخ بهتر به ســـؤالات رقابت 
کنـــد؛ از همین روســـت کـــه کنکـــور را می توان 
بهترین محصول جریان حافظه محور و خشک 
حاکم بر نظام تعلیم و تربیت کشـــور دانســـت.
تحـــول در ایـــن روش و اســـتفاده از پویش مهر 
به جای پرســـش مهر، نشـــان دهنـــده رویکرد 

جدیـــدی در نظام آموزشـــی ایران اســـت که در 
آن دانش آمـــوزان بـــه صـــورت گروهـــی و فعال 
می تواننـــد خاقیت هـــای خـــود را بـــروز دهند 
و به شـــکل های مختلـــف در پویش شـــرکت و 
مطابـــق با ســـایق و عایق خود تولیـــد محتوا 
کنند. در ایـــن پویش دانش آمـــوزان می توانند 
نقـــش آفرینی کـــرده و به شـــکلی پـــروژه محور 
و فعالیـــت محـــور یادگیـــری لذت بخـــش را در 

قالب پویـــش مهر تجربـــه کنند.
اگر ایـــن چرخش تحولـــی و رویکـــرد جدید در 
کتب درسی، روش تدریس معلمان، مسابقات 
و برنامه های پرورشـــی و فضای مـــدارس اتفاق 
بیفتـــد؛ آن زمـــان می تـــوان گفـــت کـــه تحول 
واقعـــی در نظام آمـــوزش و پرورش کشـــور رخ 

داده است.

بـــه لحـــاظ محتوایـــی نیـــز، موضـــوع روایـــت 
پیشـــرفت های کشور، زمینه ســـاز نقش آفرینی 
دانش آمـــوزان در حـــل مســـائل بومـــی و ملی 
خواهـــد بـــود و در صـــورت پیگیری آمـــوزش و 
پـــرورش ایـــن موضـــوع می توانـــد ظرفیت های 
عظیـــم دانش آمـــوزی را به میدان تعالی کشـــور 
گســـیل کنـــد. بـــرای حـــل مســـائل کشـــور دو 
مقدمـــه نیـــاز اســـت؛ اول، دیـــدن فرصت ها و 
نقاط قـــوت در کنار مشـــکات و نقاط ضعف و 

بعـــد امیـــدوار بـــودن به حل مشـــکات.
»روایـــت پیشـــرفت« هـــر دو مقدمـــه را حاصل 
می کند. متأســـفانه در شـــرایط موجود، فضای 
عمومـــی جامعـــه بـــر مـــدار تمرکـــز بـــر نقـــاط 
ضعـــف و مشـــکات اســـت تـــا آنجا کـــه برخی 
از نوجوانـــان از آینـــده خـــود شـــدیداً نگـــران 

هستند و نا امیدی سراســـر وجودشان را گرفته 
اســـت. در این شـــرایط دیدن نیمه پـــر لیوان و 
روایت پیشـــرفت های کشـــور کمـــک می کند تا 
نقـــاط قـــوت و ضعف در کنـــار هم دیده شـــود 
و دانش آمـــوزان بتواننـــد فرصت هـــای موجود 
کشـــور را شناســـایی و در حل مســـائل کشـــور 
بـــا دیـــدی کامـــل و مبتنـــی بـــر نقـــاط قـــوت و 

فرصت هـــا به آنـــان کمـــک کند.
همچنیـــن ایـــن روایـــت، بـــرای دانش آمـــوزان 
انـــرژی بخـــش و امیدوارکننـــده خواهـــد بـــود 
و آنـــان را از ناامیدی و ســـیاهی ترســـیم شـــده 
بخصـــوص تحـــت تأثیـــر فضـــای مجـــازی، بـــه 
آینده ای روشـــن بـــرای ایران اســـامی مبتنی بر 
واقعیـــات و تجربیات پیشـــرفت های گذشـــته 

رهنمـــون می ســـازد.

پویش مهر به جای پرسش مهر

مهدی نظری زاده
فعال حوزه تعلیم و تربیت

یادداشت

ایران /عکس تزئینی است

گزارش خبری

چمران از ورود اتوبوس های جدید به شهر خبر داد
روز تهران در تقویم ثبت می شود

یکصـــد و هفتـــاد و نهمیـــن جلســـه 
شورای ششم شهر تهران روز گذشته 
در حالـــی برگـــزار شـــد کـــه بـــا آغـــاز 
ســـال تحصیلـــی جدیـــد، مســـئولین 
حـــوزه شـــهری در پایتخـــت بـــه فکر 
ســـاعات  در  ترافیکـــی  گره گشـــایی 

. هســـتند پیک 
رئیس شـــورای شـــهر تهران در این 
جلسه گفت: »97 دستگاه اتوبوس 
حمل ونقـــل  نـــاوگان  بـــه  جدیـــد 
اضافه شـــده اســـت و بزودی تعداد 
دیگـــری اتوبوس هـــم وارد خطوط 

می شـــود.«
ســـاخت  دربـــاره  چمـــران  مهـــدی 
دروازه قـــرآن، گفت: »در ایـــن زمینه 
از اســـاتید و اندیشـــمندان دعـــوت 
شـــده و بحث هایـــی صـــورت گرفتـــه 
است. پیشنهاد شده به جای دروازه، 
میـــدان ســـاخته شـــود. البتـــه قـــرار 
اســـت در جلســـه  دیگـــری بـــا حضور 
دوســـتان موضوع جمع بنـــدی و بعد 

در دســـتور کار قـــرار گیرد.«
خت  ســـا ص  خصـــو ر  د ن  ا چمـــر

گورســـتان جدیـــد تهـــران در اطراف 
کوه هـــای بی بـــی شـــهربانو، گفـــت: 
»نظـــر خاصـــی در ایـــن زمینـــه ندارم 
و هنـــوز ایـــن تصمیـــم نهایی نشـــده 
اســـت. قصد داریـــم آرامســـتان ها را 
در نقـــاط مختلـــف شـــهر بســـازیم تا 
ترددهـــا راحت تـــر باشـــد و ترافیـــک 

نشـــود.« ایجاد 
البتـــه، موضوع احـــداث آرامســـتان 
اخبـــار  پیـــش  روز  دو  کـــه  جدیـــد 
مربـــوط بـــه آن در رســـانه ها منتشـــر 
شـــد، مخالفانی هـــم در شـــورا دارد. 
جعفـــر شـــربیانی، از مخالفـــان ایـــن 
طرح اســـت. این عضو هیأت رئیســـه 
شـــورای اســـامی شـــهر تهـــران، روز 
گذشـــته در جلســـه شـــورا بـــه ایـــن 

موضـــوع پرداخـــت. 
وی گفـــت: »تهـــران کان اســـت و 
می تـــوان مطالعـــات را در بخش های 
بایـــد  انجـــام داد؛  پایتخـــت  دیگـــر 
شـــرایط را بررســـی کنیـــم. خواهش 
من این اســـت کـــه ایجاد آرامســـتان 
در ری را مطالعـــه نکنند. بســـیاری از 
مشـــکات حاصل تدابیری اســـت که 
اندیشـــیده نشده اســـت. از مدیریت 
شـــهری تهـــران می خواهیـــم مطالعه 
هیـــچ  بـــه  را  آرامســـتان  گســـترش 

عنـــوان در ری نداشـــته باشـــند و در 
فضاهـــای دیگـــر بارگـــذاری کنند. به 
نظر مـــن، فائـــق آمدن بر مشـــکات 
ری در صورتـــی عملیاتـــی می شـــود 
کـــه تهـــران حق خـــود را به شـــهرری 

پرداخـــت کند.«

گلایه از تعیین تکلیف نشدن 
سازمان گردشگری تهران

در جلســـه روز گذشـــته شـــورای شهر 
تهـــران، رئیـــس کمیتـــه گردشـــگری 
شـــورای شـــهر تهران از عـــدم تعیین 
یـــا  ســـازمان  نـــدازی  ه ا را تکلیـــف 
هلدینگ گردشـــگری بعد از گذشت 
دو ســـال از عمـــر مدیریـــت شـــهری 

انتقـــاد کرد.
احمد علوی در صحن علنی شـــورای 
شـــهر تهران با اشـــاره به فرارســـیدن 
روز جهانـــی گردشـــگری )پنجم مهر( 
گفـــت: »دو ســـال از فعالیـــت شـــورا 
بـــا  و  اســـت  گذشـــته  شـــهرداری  و 
وجـــود مکاتبات و تذکرات شـــفاهی و 
همچنین پیگیری و برگزاری جلسات 
ایجـــاد  موضـــوع  هنـــوز  مختلـــف، 
ســـازمان یـــا هلدینگ گردشـــگری در 
شـــهرداری تهـــران مشـــخص نشـــده 

» . ست ا

تهـــران  شـــهر  شـــورای  عضـــو  ایـــن 
افـــزود: »ما هـــم درد و هـــم درمان را 
شـــناخته ایم و این بد است که بعد از 
گذشت دو سال هنوز موضوع مهمی 
همچون گردشگری در تهران مغفول 

مانده اســـت.«
وی با اشـــاره به عملکرد کمیســـیون 
مـــاده ۵ بـــرای تعیین تکلیـــف اراضی 
»کـــن« و »فرحـــزاد« گفـــت: »کـــن و 
فرحزاد به عنوان مقاصد گردشـــگری 
شـــناخته می شوند و امیدواریم لایحه 

پروانـــه مرمـــت کـــه مدتی اســـت در 
شـــورا باقی مانده زودتر تعیین تکلیف 

شود.«

تصویب ثبت »روز تهران« 
در تقویم ملی

یکـــی از موضوع هـــای مطـــرح شـــده 
در جلســـه روز گذشته شـــورای شهر 
تهران، فوریت طـــرح ثبت روز تهران 

)۱۴ مهـــر( در تقویـــم بود.
مهـــدی چمـــران در ایـــن خصـــوص 

گفـــت: »یـــک طـــرح یک فوریتـــی به 
صحن شـــورا آمده اســـت تا بر اساس 
آن پیشـــنهادی به کمیسیون فرهنگ 
عمومـــی بدهیـــم تـــا روز تهـــران در 
تقویـــم ملـــی ثبـــت شـــود. روز تهران 
در شـــورای شهر تصویب شـــده اما در 

تقویـــم ملی ثبت نشـــده اســـت.«
اعضـــای شـــورای شـــهر تهـــران نیز با 
اکثریـــت آرا یـــک فوریـــت ثبـــت روز 
تهـــران در تقویـــم ملـــی را تصویـــب 

کردنـــد.

آژانس عکس تهران


